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Włodzimierz LWIE serce mistrzem manipulacji?

To nie są spotkania wyborcze - zapewniał burmistrz Myszkowa Włodzimierz Żak podczas 
zebrań dla mieszkańców. Jednocześnie kolega, z którym biegał, przyszedł mu dziękować i za-
dawać jedynie słuszne pytania. Inny zapytał, jaki ma plan na Myszków. Włodarz słowa musiał 
wzmacniać mową ciała, która nie zawsze szła w parze z przekazem. W Mrzygłodzie trzymał się 
za serce tyle razy, że po 50 przesunięciu ręką przestałam liczyć. Ten gest odczytywać należy 
jako szczerość. Szczerze Włodzimierz Żak mówił, że zamierza podnieść podatki i opłaty za go-
spodarowanie odpadami, bo jest drogo i Myszków coraz bardziej się zadłuża, zadłużenie mają 
też spółki, pieniędzy nie ma, a koszty utrzymania miasta i urzędu rosną. Radni mogli jedynie 
oddychać, bo „Wielki Wódz Włodzimierz” ogłosił cenzurę, która objęła też Tadeusza Bartni-
ka. Żak uważa, że prezes MKS Myszków będzie jego konkurentem w walce o głosy wyborców.

R E K L A M A
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Zmiany w prawie dla właścicieli samochodów
Już za kilka tygodni obowiązywać zaczną nowe przepisy. Ich nieznajomość może nas sporo kosztować. Co dokładnie się 

zmieni informuje Wydział Komunikacji Starostwa Powiatowego w Zawierciu. - Od 1 stycznia 2024 r. zmieniają się prze-
pisy w zakresie obowiązku zgłoszenia nabycia, zbycia oraz rejestracji pojazdów. Zniesiony zostanie obowiązek zgłosze-
nia nabycia pojazdu i zastąpi go obowiązek przerejestrowania pojazdu – informuje Olga Borówka Naczelnik Wydziału .

Termin na rejestrację

Zgodnie z nowo dodanym art. 73aa 
ust. 1 ustawy Prawo o ruchu drogowym 
(tekst jednolity Dz. U. 2023 poz. 1047 
z późn. zm.) – właściciel pojazdu będzie 
obowiązany złożyć wniosek o jego 
rejestrację w terminie 30 dni od dnia:

1. nabycia pojazdu na terytorium 
Rzeczypospolitej Polskiej,

2. dopuszczenia do obrotu przez organ 
Krajowej Administracji Skarbowej 
pojazdu sprowadzonego z terytorium 
państwa niebędącego państwem 
członkowskim Unii Europejskiej,

3. sprowadzenia pojazdu na terytorium 
Rzeczypospolitej Polskiej z terytorium 
p a ń s t w a  c z ł o n k o w s k i e g o  U n i i 
Europejskiej.

Auto-spadek

W przypadku nabycia pojazdu na 
terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 
w drodze spadku termin 30 dni biegnie 
od dnia prawomocnego orzeczenia 
sądu o stwierdzeniu nabycia spadku 
albo sporządzenia aktu poświadczenia 
dziedziczenia przez notariusza.

Prowadzisz komis?

W przypadku, gdy właścicielem pojazdu 
jest  przedsiębiorca prowadzący 

na terytor ium Rzeczypospol i tej 
działalność gospodarczą w zakresie 
obrotu pojazdami, obowiązany jest 
do złożenia wniosku o rejestrację 
pojazdu w terminie 90 dni. Powyższego 
przepisu nie stosuje się w przypadku, 
gdy właścicielem nowego pojazdu 
(pojazd fabrycznie  nowy,  n igdy 
niezarejestrowany) jest przedsiębiorca 
p r o w a d z ą c y  n a  t e r y t o r i u m 
Rzeczypospolitej Polskiej działalność 
gospodarczą  w zakres ie  obrotu 
pojazdami lub produkcji pojazdów.

D jak demontaż

Powyższego przepisu nie stosuje się 
w przypadku, gdy przed upływem wyżej 
określonych terminów, właścicielowi 
pojazdu nabytego i zarejestrowanego 
na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 
zostały wydane przez uprawnioną 
stację demontażu pojazdów:

– zaświadczenie o demontażu pojazdu,

–  z a ś w i a d c z e n i e  o  p r z y j ę c i u 
niekompletnego pojazdu.

Szybka sprzedaż?

Przepisu ust.  1 pkt 1 nie stosuje 
się w przypadku,  gdy właściciel 
pojazdu nabytego na terytorium 
Rzeczypospolitej Polskiej dokona 
zbycia tego pojazdu przed upływem 

wyżej wymienionych terminów.

Pamiętaj o zgłoszeniu zbycia!

Nadal  będzie  istniał  obowiązek 
zgłoszenia przez właściciela zbycia 
p o j a z d u  z a r e j e s t r o w a n e g o  n a 
terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 
w terminie nieprzekraczającym 30 dni.

Zawiadomienie o zbyciu należy zgłosić 
u starosty właściwego ze względu 
na miejsce zamieszkania (siedzibę 
w przypadku firmy) lub czasowego 
zamieszkania.

Jeżeli  właścicielem pojazdu jest 
przedsiębiorstwo wielozakładowe lub 
inny podmiot, w skład którego wchodzą 
wydzielone jednostki organizacyjne 
– zawiadomienie o zbyciu zgłasza się 
u starosty właściwego ze względu na 
miejsce rejestracji pojazdu.

W przypadku współwłasności pojazdu, 
dla skuteczności  zawiadomienia 
o zbyciu pojazdu, wystarczającym 
jest zawiadomienie przez jednego ze 
współwłaścicieli pojazdu.

KARY ADMINISTRACYJNE

Jednocześnie od 1 stycznia 2024 
r. zmieniają się również przepisy 
dotyczące kar administracyjnych 
wynikających z art. 140 mb ustawy 
Prawo o ruchu drogowym:

1. Kto, będąc właścicielem pojazdu 
obowiązanym do złożenia wniosku 
o rejestrację pojazdu w terminie, 
o którym mowa w art. 73aa ust. 1 
(termin 30 dni), nie złoży tego wniosku 
w terminie, podlega karze pieniężnej 
w wysokości 500 zł.

2 .  K t o ,  b ę d ą c  w ł a ś c i c i e l e m 
pojazdu obowiązanym do złożenia 
w n i o s k u  o  re j e s t r a c j ę  p o j a zd u 
w terminie, o którym mowa w art. 
73aa ust. 3 (termin 90 dni – dotyczy 
przedsiębiorców prowadzących na 
terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 
działalność gospodarczą w zakresie 
obrotu pojazdami), nie złoży tego 
wniosku w terminie, podlega karze 
pieniężnej w wysokości 1 000 zł.

3. Kto, będąc właścicielem pojazdu 
obowiązanym do złożenia wniosku 
o  re j e s t ra c j ę  p o j a zd u ,  p o m i m o 
wezwania nie uzupełnia braków 
złożonego wniosku w wyznaczonym 
terminie, podlega karze pieniężnej, 
o której mowa odpowiednio w ust. 1 
albo 2.

4. Kary pieniężnej, o której mowa 
w ust. 3, nie nakłada się, jeżeli termin 
na uzupełnienie braków złożonego 
wniosku o rejestrację pojazdu upływa 
odpowiednio przed upływem terminu, 

o którym mowa w art. 73aa ust. 1 albo 3.

Zagapisz się? Zapłacisz więcej!

P r z e p i s y  p r z e w i d u j ą  r ó w n i e ż 
podwyższenie kar w określonych 
przypadkach.

I tak w przypadku nabycia pojazdu 
i niezłożenia wniosku o rejestrację 
w  t e r m i n i e  1 8 0  d n i  o d  d n i a 
nabycia, kwota wzrasta z 500 zł do  
1 000 zł, w przypadku przedsiębiorcy 
p r o w a d z ą c e g o  n a  t e r y t o r i u m 
R z e c z y p o s p o l i t e j  P o l s k i e j 
działalność gospodarczą w zakresie 
obrotu pojazdami, kwota wzrasta  
z 1 000 zł do 2 000 zł.

Ustawodawca utrzymał również kary 
administracyjne nakładane za brak 
zgłoszenia zbycia pojazdu. Właściciel 
p o j a z d u  z a r e j e s t r o w a n e g o  n a 
terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, 
który wbrew przepisom nie zawiadamia 
starosty o zbyciu pojazdu w terminie, 
podlega karze pieniężnej w wysokości 
250 zł.

Kary pieniężne współwłaściciele 
pojazdu ponoszą solidarnie.

Źródło: Wydział Komunikacji (kk)

KIEROWCO uważaj na rowerowego ninje - możesz stracić prawko

Widok kamery w samochodzie już 
nikogo nie dziwi, choć samo podejście 
do nagrywania tego, co dzieje się na 
drodze bywa wśród kierowców od-
mienne. Jednym drogowy big brother 
nie przeszkadza, inni wyrażają sta-
nowczy sprzeciw. A co Państwo sądzą 
o kamerach montowanych na rowerze?

W ostatnim czasie na terenie Myszko-
wa i Zawiercia widywany był mężczy-
zna ubrany cały na czarno, w rękawicz-
kach, kominiarce, z kaskiem na głowie, 
poruszający się czarnym rowerem, 
od którego – w stronę wewnętrznej 
krawędzi jezdni odstawała na około 
80 cm na rurce kamera. Inni kierowcy 
wskazywali, że wieczorem, być może 
ten sam rowerzysta porusza się po 
drogach niczym ufo, jest bardzo moc-
no oświetlony.

Redakcja DEMOKRATYCZNEJ zwróciła 
się z zapytaniami do Komendy Powia-
towej Policji w Myszkowie i Komendy 
Powiatowej Policji w Zawierciu czy 

w ciągu ostatniego roku otrzymali od 
jednej osoby materiał dokumentujący 
wykroczenia kierowców pojazdów. Po-
licja niechętnie odpowiada na pytania 
o tajemniczego ninje.

- Informuję, że do KPP Myszków 
wpływa wiele materiałów o wykro-
czeniach, które dokumentowane są 
za pomocą wideo oraz zdjęć, od osób 
prywatnych, instytucji tak jak np. PKP 
czy za pośrednictwem skrzynki „stop 
agresji drogowej" prowadzonej przez 
KWP w Katowicach. 

Sprawy te są kończone mandatowo, 
skierowaniem wniosku do sądu, jak 
również są umarzane z różnych przy-
czyn. Dotyczą one różnych wykro-
czeń takich jak np. niestosowanie się 
do przepisów dotyczących przejazdu 
przez tory kolejowe, nieprawidłowe 
wyprzedzanie, najeżdżanie na po-
dwójną linię ciągłą czy nieprawidłowe 
parkowanie.

Ponadto informuję, że nie jestem 

w stanie precyzyjnie podać, ile takich 
wykroczeń jest zgłoszonych w tym 
roku, ale z pewnością było ich kilkaset 
– informuje sierż. Klaudia Zenderow-
ska p.o. Oficera Prasowego Komendy 
Powiatowej Policji. Odpowiedź wy-
magała doprecyzowania: - informuję, 
że na przełomie 2022/2023 roku, jest 
3 mężczyzn, którzy zgłaszają po kil-
kadziesiąt wykroczeń w ruchu drogo-
wym wraz z dołączonymi materiałami 
wideo/foto. Według ustaleń wszystkie 
te osoby są osobami zawiadamiający-
mi – dodaje rzeczniczka.

W Zawierciu jeszcze skromniej.

- W odpowiedzi na Pani wiadomość 
informuję, że nie prowadzimy rejestru 
przesłanych materiałów foto i video, 
przedstawiających wykroczenia drogo-
we, dlatego też określenie szczegóło-
wej liczby takich zgłoszeń jest niemoż-
liwe, niemniej jednak w 2023 roku się 
one pojawiły.

Osoby, które w taki sposób zgłasza-

ją zaistniałe w ruchu drogowym zda-
rzenia, korzystają m. in. z opcji „STOP 
agresji drogowej”, gdzie zdjęcia i na-
grania przekazywane są do Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Katowicach. 
Następnie przesyłane są do konkret-
nej jednostki, zgodnie z właściwością 
miejscową zaistnienia wykroczenia. 
Osoby udostępniają także materiały, 
korzystając z adresu e-mail zawierciań-
skiej jednostki Policji.

Autorzy wiadomości  występują 
w charakterze nie tylko zgłaszającego. 
Część osób w prowadzonym postępo-
waniu występuje, jako pokrzywdzony.

Czynności wyjaśniające kończone są 
przeważnie mandatami karnymi, bądź 
skierowaniem wniosków o ukaranie do 
sądu.

Przekazane materiały dotyczą róż-
nych wykroczeń drogowych. Przeważ-
nie dotyczą one nieprawidłowego par-
kowania, wymuszania pierwszeństwa, 
bądź wyprzedzania w miejscu niedo-

zwolonym.

Nawiązując do rozmowy telefonicz-
nej, informuję, że w roku 2023 nie 
odnotowaliśmy wiadomości przeka-
zywanych notorycznie przez tę samą 
osobę – wyjaśnia podkom. Marta Wnuk 
Specjalista na Stanowisku ds. Prasowo-
-Informacyjnych KPP Zawiercie.

Jak ustrzec się przed wysokim man-
datem?

Jedynym złotym środkiem jest prze-
strzeganie przepisów Kodeksu Ru-
chu Drogowego. Trzeba pamiętać, że 
bezwzględnie nie można wyprzedzać 
przed lub na przejściu dla pieszych – 
nawet rowerzysty. Takie udokumen-
towane wykroczenie może skończyć 
się mandatem w wysokości 1 500 zł, 
a w recydywie nawet 3 000. Trzeba pa-
miętać też, by wyprzedzając rowerzy-
stę, zachować bezpieczną odległość 
i nie przekraczać podwójnej ciągłej. 
(kk)

Komplet punktów i nawet kilka tysięcy mandatu można otrzymać po kilkusekundowym spotkaniu na drodze rowerowego ninji. Mężczy-
zna ubrany od stóp do głów na czarno – z widocznymi jedynie oczyma – za to w kamizelce odblaskowej i kasku jeździ rowerem po Myszko-
wie i Zawierciu, nagrywając kierowców. Widok jest dość zabawny, mniej śmiesznie może być później. Zgromadzony materiał video zamaskowa-
ny człowiek przekazuje policji, a ta w wielu przypadkach postępowanie wszczyna. Okazuje się, że ten drogowy czarny charakter – nie jest jedynym.
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W gminie, którą zarządza emerytowany 
f u n kc j o n a r i u s z  C B Ś P  d z i e j ą  s i ę 
ciekawe rzeczy. W słynnym sołectwie 
- Ludwinowie częściej niż zwykle 
pojawiała się w ciągu ostatnich kilku 
tygodni policja. I wcale nie chodziło 
o zwykłe interwencje. Na terenie 
prywatnej posesji znalezione zostały 
odpady. O zdarzeniu poinformowała 
redakcję Czytelniczka.

-  K P P  w  M y s z k o w i e  z o s t a ł o 
powiadomione przez funkcjonariuszy 
KWP Katowice, którzy wykonywali 

czynności służbowe w tym miejscu, 
a  n a s t ę p n i e  p o p ro s i l i  o  p o m o c 
funkcjonariuszy KPP w Myszkowie. 
Na miejscu odnaleziono kilkadziesiąt 
p o j e m n i k ó w  r ó ż n e j  w i e l k o ś c i , 
w której znajdowały się nieustalone 
substancje. Na miejscu obecna była 
Specjalistyczna Grupa Ratownictwa 
Chemiczno-Ekologicznego „KATOWICE 
P I OT ROW I C E ”  o ra z  Wo j ewó d z k i 
Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Katowicach, który pobrał próbki 
do dalszych badań – informuje p.o. 

rzecznika prasowego KPP Myszków 
sierż. Klaudia Zenderowska.

Okazuje się, że na terenie miejscowości 
funkcjonariusze odnaleźli również 2 
samochody, które zostały wcześniej 
skradzione na terenie województwa 
śląskiego. O tym, czy odnalezione 
o d p a d y  z a w i e r a j ą  s u b s t a n c j e 
niebezpieczne, będziemy Państwa 
informować. (kk)

DOMOFONY
ALARMYTE LEWIZJA 

PRZEMYSŁOWA

ZADZWOŃ :  506 7 15  881

UN I -SYSTEM

L U D W I N Ó W :  w i e ś - d z i u p l a ?
O  m a ł e j  m i e j s c o w o ś c i  w  g m i n i e  N i e g o w a  b y ł o  g ł o ś n o  z a  s p r a -

w ą  p r o t e s t u  m i e s z k a ń c ó w  w o b e c  b u d o w y  m a s z t u  t e l e ko m u n i k a c y j n e g o 
w zbyt bliskiej – jak twierdzą – odległości od szkoły. Ostatnio wieś zmieniła się w dziuplę. ?

„Od 1 września 2017 roku na terenie 
województwa śląskiego obowiązuje 
Uchwała  Sejmiku Województwa 
Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2017 r. 
w sprawie wprowadzenia ograniczeń 
w zakresie eksploatacji instalacji, 
w których następuje spalanie paliw, 
zwana uchwałą antysmogową.

Zgodnie z jej zapisami instalacje 
niespełniające wymagań, których 
eksploatacja rozpoczęła się przed 1 
września 2017 roku powinny zostać 
wymienione zgodnie ze wskazanymi 
w uchwale terminami. 

Zgodnie z uchwałą antysmogową po 
1 stycznia 2022 roku z eksploatacji 
powinny zostać usunięte najstarsze, 
najbardziej emisyjne urządzenia 
grzewcze, wiek kotła powyżej 10 
lat (2006 r. i starsze) oraz kotły bez 
tabliczki znamionowej.

W związku z powyższym upoważnieni 
pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 
w Żarkach przeprowadzają kontrole 
domowych pieców i kotłów.

Kontrole przeprowadzane są pod kątem 
nielegalnego spalania odpadów, jakości 
paliw, rodzaju źródła ogrzewania oraz 

przestrzegania zapisów uchwały 
antysmogowej dla województwa 
śląskiego.

Czynności kontrolne wykonywane są 
w obecności właściciela nieruchomości 
lub dorosłego domownika. Z czynności 
kontrolnych sporządzany jest protokół.

P r a w a  i  o b o w i ą z k i  o s o b y 
kontrolowanej?

Kontrolowana osoba fizyczna ma 
obowiązek umożliwić przeprowadzenie 
kontroli, a w szczególności:

- umożliwić wstęp kontrolującego 
wraz z rzeczoznawcami i niezbędnym 
sprzętem na teren nieruchomości, 
obiektu lub ich części w godzinach od 
6 do 22,

- udzielić pisemnych lub ustnych 
informacji w zakresie niezbędnym 
do ustalenia stanu faktycznego, 
a także okazać dokumenty i udostępnić 
w s ze l k i e  d a n e  m a j ą ce  z w i ą ze k 
z problematyką kontroli (art. 379 ust. 3 
prawo ochrony środowiska, dalej p.o.ś.).

U d a r e m n i a n i e  l u b  u t r u d n i a n i e 
p r z e p r o w a d z e n i a  k o n t r o l i  l u b 
dokonania czynności  kontrolnej 
stanowi przestępstwo,  o którym 

mowa w art. 225 § 1 kodeksu karnego 
„ K t o  o s o b i e  u p r a w n i o n e j  d o 
przeprowadzania kontroli w zakresie 
ochrony środowiska  lub osobie 
przybranej jej do pomocy udaremnia 
lub utrudnia wykonanie czynności 
służbowej, podlega karze pozbawienia 
wolności do lat 3”.

Osoba kontrolowana jest uprawniona 
do:

- otrzymania jednego egzemplarza 
protokołu kontroli (art. 380 ust. 1 p.o.ś.) 
oraz do podpisania protokołu,

- wniesienia zastrzeżeń i uwag do 
protokołu wraz z uzasadnieniem (art. 
380 ust. 2 p.o.ś.),

- odmowy podpisania protokołu oraz 
przedstawienia swojego stanowiska na 
piśmie w terminie 7 dni Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Żarki (art. 379. ust. 3 
p.o.ś.).

Poza kontrolami wymaganymi przez 
program ochrony powietrza wynikający 
z ustawy antysmogowej, na terenie 
gminy prowadzone są także kontrole 
palenisk na podstawie zgłoszeń 
mieszkańców” – informują pracownicy 
żareckiego magistratu. (kk)

W  Ż A R K A C H  B Ę D Ą  K O N T R O L O W A Ć  P A L E N I S K A
Na facebooku gminy Żarki pojawiła się informacja, że pracownicy magistratu będą kontrolować domowe piece i kotły. To efekt podjętej przez 

Sejmik Województwa Śląskiego uchwały antysmogowej. To jedyna gmina w okolicy, która oficjalnie informuje o podjęciu tego typu działań.

R E K L A M A
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To była seria 9 spotkań w różnych 
dzielnicach miasta. Fakt, już kiedyś 
były organizowane,  ale  podobno 
t r a d y c j ę  p r z e r w a ł a  p a n d e m i a 
koronawirusa. Pandemii już nie ma, 
a że wybory za pasem, to trzeba było do 
„przyzwyczajeń” wrócić. 

Każde spotkanie miało identyczną 
formę – zaczynało się prezentacją 
o  „trudnej”  sytuacj i  miasta .  I  to 
eufemizm – Myszków wydaje więcej niż 
„zarabia”, czyli zadłuża się na potęgę. 
Deficyt (różnica wydatków do dochodów) 
zaplanowano na kwotę ponad 23 mln zł. 
To nie koniec. 

M y s z k ó w  m a  t e ż  g i g a n t y c z n e 
zadłużenie, które w trakcie urzędowania 
Żaka WZROSŁO PONAD DWUKROTNIE. 
W 2011 roku (to pierwszy realizowany 
przez Żaka budżet) wynosiło 17,9 mln 
zł, a na koniec 2023 zaplanowano je na 
kwotę 41,4 mln zł. Ponad dwukrotnie od 
tego czasu wzrosły też dochody, ale to 
nie zasługa burmistrza, a podatników, 
których w mieście traktuje się nierówno, 
co potwierdziła ostatnia kontrola  
Najwyższej Izby Kontroli.

WOLNA AMERYKANKA PODATKOWA

Włodzimierz Żak o efektach kontroli 
na spotkaniach wspomniał, ale bardzo 
skromnie, ostrzegając mieszkańców, że 
może się zdarzyć, że ktoś otrzyma pismo 
wzywające do składania podatkowych 
wyjaśnień. Kontrolerzy NIK byli bardziej 
wylewni i mniej delikatni. Działalność 
podatkowa urzędu nie funkcjonuje 
prawidłowo. Kontrolerzy nie przeglądali 
wszystkich  spraw prowadzonych 
w urzędzie, a badali jedynie część z nich. 

Co stwierdzili? UM Myszków jest na 
bakier z terminowością, nierzetelnie 

prowadzi gminną ewidencję podatkową 
nieruchomości, nie podejmuje czynności 
weryfikacyjnych i kontrolnych deklaracji 
podatkowych – zarówno tych na podatek 
od nieruchomości i podatek od środków 
transportowych. 

Urzędnicy nie prostowali oczywistych 
omyłek w deklaracjach lub informacjach 
na podatek od nieruchomości oraz 
odstępowali od wzywania podatników 
do przedłożenia deklaracji i/lub złożenia 
wyjaśnień.

„W siedmiu w decyzjach UM określił 
wysokość podatku od nieruchomości 
w  o p a r c i u  o  n i e r z e t e l n e  d a n e 
i  informacje o nieruchomościach 
gruntowych i obiektach budowlanych, 
w  c z t e r e c h  z  o s i e m d z i e s i ę c i u 
skontrolowanych budynków (5%) nie 
naliczył podatku od nieruchomości 
pomimo tego,  i ż  Urząd  posiadał 
informację o oddaniu tych obiektów do 
użytkowania. Nie prowadzono z urzędu 
kontroli podatkowych u podatników” – 
czytamy w protokole z kontroli. Taryfę 
ulgową, niezgodną z obowiązującym 
prawem miały też spółki miejskie: 

„W przypadku podatnika, który był 
spółką komunalną ze 100% udziałem 
Gminy Myszków, Urząd zaniechał 
wystawiania tytułów wykonawczych na 
łączną kwotę 953,4 tys. zł”.

MAM MAŁO DOCHODÓW, ALE ZWOLNIĘ

Włodzimierz Żak narzekał na znaczące 
ograniczenie przez rząd dochodów 
samorządu. Sam jednak postanowił te 
dochody jeszcze uszczuplić, decydując 
się na udzielanie ulg. „W okresie objętym 
kontrolą Urząd rozpatrzył łącznie 113 
wniosków o udzielenie ulgi w zapłacie 
podatków lokalnych, stanowiących 

dochód Gminy.  Na ich podstawie 
Burmistrz 42-krotnie podejmował 
decyzje uwzględniające w całości lub 
w części żądania podatników, udzielając 
ulg podatkowych na łączną kwotę 819,4 
tys. zł wraz z odsetkami za zwłokę” – 
czytamy w raporcie. 

N i e co  i n n e  „ u l g i ”  o t r z y m y w a l i 
podatnicy, wobec których pracownicy 
u r z ę d u  z a n i e c h a l i  c z y n n o ś c i . 
Zdarzali się przedsiębiorcy, którzy 
nie złożyli deklaracji na podatek od 
środków transportu, a inspektorom 
z myszkowskiego urzędu nie udało 
się ich wezwać do tej czynności nawet 
przez rok… Wzywano ich na przykład 
z  opóźnieniem wynoszącym 416, 
406 i 330 dni! I tak przedsiębiorca 
nie musiał nawet składać wyjaśnień, 
bo jak urzędniczka po 416 dniach 
swojego spóźnienia miała go wzywać do 
składania wyjaśnień w jego spóźnieniu? 

Jak t łumaczył  się z  tego urząd? 
Oczywiście winne były inne urzędy 
oraz problemy techniczne, których 
nie udało się usunąć przez… 416 dni. 
Kontrolerzy poddali próbie deklaracje 

na podatek od 100 środków transportu. 
W przypadku aż 26% z nich doszło do 
uchybienia ustawowemu terminowi 
złożenia deklaracji, przy jednoczesnym 
braku działań ze strony Urzędu.

Z zaległościami podatkowymi było 
jeszcze ciekawiej. „Do objętych analizą 
zaległości podatkowych powstałych do 
dnia 31 grudnia 2020 r. wystawiono 
łącznie 144 upomnienia na kwotę 
917,0 tys. zł. Upomnienia wystawiono 
w terminie od trzech do 1 764 dni 
od powstania zaległości podatkowej. 
Spośród 144 upomnień sporządzonych 

d o  w w.  z a l e g ł o ś c i  3 0  ( 2 0 , 8 % ) 
wystawionych zostało w następujących 
terminach od powstania zaległości:

- od czterech do pięciu lat (1),
- od trzech do czterech lat (1),
- od dwóch do trzech lat (2),
- od roku do dwóch lat (3),
- od 180 dni do roku (23). Łączna kwota 

zaległości, na którą wystawione były te 
upomnienia wyniosła 113,6 tys. zł” – 
czytamy w protokole.

DEMOKRATYCZNA potwierdza

7 lat nie wystarczyło pracownikom 
myszkowskiego urzędu, by zweryfikować 
c z y  p ł a c ę  p o d a t e k  w  r a m a c h 
prowadzonej działalności. Redakcja 
działała w Galerii Kupieckiej Oczko od 
października 2016 roku do 31 sierpnia 
2023 roku, z urzędu otrzymywałam 
w tym czas ie  kartk i  świąteczne, 
zaproszenia. 

Pierwsze wezwanie do złożenia 
wyjaśnień podatkowych dostałam 
dopiero po tym, jak redakcja z Oczka 
się wyniosła. Podatek odprowadzałam 
w gminie Koziegłowy, bo tam faktycznie 
prowadzę działalność gospodarczą. 

Co byłoby, gdybym tego nie robiła? 
Czas  dochodzenia  należnośc i  to 
5 lat, a mojej działalności nikt nie 
zweryfikował przez 7. Ile jest takich 
przypadków? Włodzimierz Żak narzeka 
na spadek dochodów, a nie potrafi 
zadbać o to, by te dochody zapewnione 
prawem uzyskiwać. W ten sposób też 
tworzy patologie, bo są podatnicy, 
którzy płacą wszystko w terminie, a są 
tacy, którzy z jakiegoś powodu tego nie 
robią i nikt ich nie upomina, bo urząd 
trwał w covidzie albo miał problemy 
techniczne przez 1764 dni.

DROGIE DROGI

Wniosek  ze  spotkań jest  jeden 
i w każdej dzielnicy ten sam. Mieszkańcy 
są zmęczeni, narzekają na fatalny stan 
dróg, brak kanalizacji, brak wodociągu. 
Jedna z kobiet zarzuciła, że obietnic 
o poprawie stanu jezdni słucha już 
30 lat. - Ale ja urzęduję dopiero 13 
- odpowiedział Żak. Ktoś inny dodał: 
i o tyle za długo. 

Mieszkańcy pytali, a Włodzimierz 
Żak nie umiał odpowiedzieć. Bo tak 
się składa, że w kilku dzielnicach nie 
zrobiono nic,  więc zmienił temat. 
Zgromadzeni żalili się również, że 
Myszków to miasto supermarketów i po 
co budowane są kolejne.

Wszelk ie  pytania  mieszkańców 
p o p r z e d z o n e  b y ł y  p r e z e n t a c j ą 
o  t r a g i c z n e j  s y t u a c j i  m i a s t a . 
Zebrani nie powinni więc liczyć na 
realizację swoich postulatów i próśb. 
A co więcej, sytuacja w związku ze 
zmniejszającą się liczbą ludności, 
zmniejszającymi się perspektywami 
na rozwój miasta i zmniejszającymi 
się realnie dochodami, rysuje ponury 

obraz przyszłości Myszkowa. Opisując 
sytuację finansową Myszkowa, burmistrz 
zawsze przedstawiał slajd wskazujący, 
że w ciągu ostatnich 4 lat budżet 
miejski stracił 32 mln zł ze względu na 
prowadzoną na szczeblu centralnym 
politykę.

Wzmocnić przekaz ustny włodarz 
postanowił mową ciała, widać poradniki 
z tej dziedziny ma w małym palcu. 
Raz piramidka z dłoni ,  raz prawa 
dłoń na lewej piersi. Raz wzbudzał 
zaufanie, raz zapewniał ręką na sercu 
o swej szczerości – interpretujemy za 

Włodzimierz LWIE serce mistrzem manipulacji?
D O K .  z  S .  1
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specjalistami od mowy ciała. 

Problem w tym, że nadużywanie 
gestów nie wzbudza pożądanych reakcji, 
wręcz przeciwnie. W Mrzygłodzie 
burmistrz za serce w ciągu dwóch 
godzin złapał się ponad 50 razy… Na 
pierwszym spotkaniu w Nowej Wsi 
się widać dopiero rozkręcał, choć po 
kilkunastu identycznych gestach zebrani 
w kuluarach żartowali, że chyba ma 
problemy z sercem.

Ręczne zapewnienia o szczerości to 
było za mało. Wypowiedzi, a w zasadzie 
prawdomówność weryfikowali podczas 
s p o t k a ń  r a d n i ,  k t ó r y c h  c z a s e m 
było więcej niż zainteresowanych 
m i e s z k a ń c ó w .  W e r y f i k o w a ć 
słowa burmistrza rajcowie mogli 
w ciszy, bo burmistrz odebrał im prawo 
wypowiadania się. 

Z zakazem walczyli tylko podczas kilku 
pierwszych spotkań – Sławomir Jałowiec 
i Norbert Jęczalik. Reszta siedziała cicho, 
szepcząc do siebie w ramach sprzeciwu 
pod nosem. Odważnie zaprzeczyć 
wypowiedziom burmistrza postanowił 
Andrzej Hutnik, który nie mógł dłużej 
słuchać opowieści Żaka, że chciał bardzo 
drogę zrobić, ale nie było środków 
i zewnętrznych sposobów finansowania. 
–  Pa n  s i ę  n i e  z a j ą k n ą ł  o  ż a d n e j 
z wymienianych tu ulic, a mogliśmy 
pomóc pozyskać dofinansowanie. Żadna 
nazwa nie padła – powiedział oburzony 
mężczyzna. 

B u r m i s t r z  ż a d e n  s p o s ó b  n i e 
odniósł się do kwesti i pozyskania 
w miejsce utraconych dochodów 
wsparcia finansowego na inwestycje 
infrastrukturalne. W samym tylko 2023 
roku była to kwota około 50 mln zł. 
Na to zwrócił uwagę Andrzej Hutnik. 
Burmistrz pomijał tę kwestię, bowiem to 
nie zasługą jego działań jest pozyskanie 
tak ogromnych środków na inwestycje. 
Roz m ow y  i  p o t r ze by  w  z a k re s i e 
pojawienia się w Myszkowie środków 
na inwestycje prowadzili społecznicy 
i radni Miasta Myszkowa. Burmistrz 
bronił się, że te pieniądze nie mogą 
być przeznaczone na realizację jego 
projektów i nie mogą być przez niego 
wydatkowane dowolnie. Nie powiedział 
jednak, że z brakującej mu kwoty  
32 mln zł i tak ogromną część wydałby 
na inwestycje chyba, że miał inne plany 
np. nagrody dla pracowników Urzędu 
Miasta lub inne działania promujące 
jego osobę.

Cenzura, a w zasadzie całkowity zakaz 
wypowiadania początkowo nałożony 
został też na Tadeusza Bartnika. Żak 
uznał, że Bartnik zamierza wystartować 
w wyborach, i  widać pomyślał,  że 
odbierając mu prawo do wypowiedzi, 
zyska. A Bartnik pytał o sprawy ważne 
dla mieszkańców, z którymi rozmawia 
- i o sprawy miasta. Zastrzelił Żaka 
pytaniem, bo burmistrz od lat zapewniał, 
że robi  wszystko,  by warunki  do 
prowadzenia biznesu były w Myszkowie 
bardzo dobre, ale z pozyskiwaniem 
przedsiębiorców, którzy chcieliby 
rozwijać swe firmy - jak mówił - jest 
bardzo ciężko.

Tadeusz Bartnik zapytał Żaka, czy to 
prawda, że miasto nie jest przychylne 
przedsiębiorcom, że jeden z nich chciał 
wybudować na Polach Będuskich firmę, 
w której mógłby zatrudnić ok. 150 osób, 
a urzędnicy albo sam burmistrz wydali 
negatywną interpretację prawną. 
Mężczyzna kupił działkę o powierzchni 
ok. 2,5 ha i chciał wybudować halę 
na powierzchni 5000 metrów, a plan 
przestrzennego zagospodarowania 
przewiduje 4000 metrów i żadna prośba 
nie pomogła... Biznes albo się dostosuje, 
albo niech szuka innego miejsca.

–  Co zrobił  urząd po uzyskaniu 
informacji, że taki przedsiębiorca jest, 
chce wybudować tak dużą fabrykę? 
Czy w jakikolwiek sposób miasto 
t e m u  c z ł ow i e kow i  p o m a g a?  C z y 
ma pan jakąkolwiek wiedzę na ten 
temat? – zapytał Bartnik, który pomaga 
przedsiębiorcy znaleźć rozwiązanie 
prawne tego problemu. Żak zbladł 
i  powiedzia ł ,  że  n ie  ma wiedzy, 
ale sprawdzi. - Jeśli jako prawnicy 
wymyślicie coś to super – dodał.

- W trakcie spotkania w Mrzygłodzie 
i  Mrzygłódce wysłuchawszy słów 
mieszkańców, chciałem zaproponować, 
by Burmistrz przejął od PKP drogę 
dojazdową do stacji kolejowej Myszków-
Mrzygłód, mam nawet propozycję 
sposobu sfinansowania tej inwestycji 
wycenionej przez UM na kwotę około 
200 tys. zł - mówił po spotkaniach  
T. Bartnik. Ale burmistrz potencjalnego 
kontrkandydata nie słuchał, a nawet 
zabronił mu mówić.  Nie przejmuje drogi 
i czeka, żeby to PKP ją wyremontowało 
i  dopiero wtedy oddało w zarząd 
miasta. To dobry sposób na odsunięcie 
od siebie problemu dziurawych dróg, 
który przecież nie rozwiąże problemów 
mieszkańców. 

Równie pokrętną politykę ma Żak 
w sprawie żłobka. Jeden z mieszkańców 
z a d a ł  p y t a n i e  n a  s p o t k a n i u  - 
j a k i  m a  p o m y s ł  n a  o d w r ó c e n i e 
p ro ce s u  w y l u d n i a n i a  M y s z kow a 
i pobudzenie wzrostu demograficznego. 
B u r m i s t r z  n a j p i e r w  s i ę  z a ś m i a ł 
i mówił coś o tzw. bykowym, a później 
powiedział, że może otworzy jeden 
żłobek podczas, gdy w innej dzielnicy 
mówił, że nie ma potrzeby otwierania 
żłobka publicznego, ponieważ miasto 
dofinansowuje żłobki prywatne i lepiej 
na tym wychodzi. Żak nie skorzystał 
z  p r a w a  p i e r w o k u p u  b u d y n k u 
gazowni, gdzie przez dziesięciolecia 
funkcjonowała placówka oświatowa 
(przedszkole i żłobek). Obiekt był 
w centrum miasta.

Negatywne ocenił politykę burmistrza 
Dariusz Lasecki, który podkreślał, że 
gdy był starostą, prosił Żaka o wsparcie 
dla biznesu i zawsze był odsyłany 
z kwitkiem. Lasecki zapytał Żaka, jaki 
ma pomysł na rozwiązanie konfliktu 
z Radą Miasta. – Może pan tu obiecywać 
wszystko, że zrobi każdą drogę, a to nie 
pan decyduje. Decydują radni, co będzie 
realizowane, a pan z radnymi nie potrafi 
się porozumieć. Od 5 lat nie dostaje pan 
absolutorium. Jak chce pan rozwiązać 
ten problem? – pytał D. Lasecki. Żak na 
pytanie nie odpowiedział, powiedział, 
że odpowie po spotkaniu, redakcja 
wysłała zapytanie w imieniu radnego 
powiatowego. Może burmistrz odpowie.

Tytuł nieprzypadkowy

Włodzimierz Lwie Serce – tytułowa 
nazwa to polityczna satyra, pełna 
sprzeczności. Pierwowzór Ryszard 
Lewie Serce błędnie interpretowany 
był jako wyraz szlachetności rycerskiej, 
w rzeczywistości przydomek wziął się 
od skuteczności w ściąganiu podatków. 
Jak Żak ściąga podatki, już Państwo 
wiedzą. Historycy informują, że Ryszard 
Lwie Serce swoimi długami doprowadził 
skarb państwa do ruiny, co spotkało 
się z jawnym sprzeciwem arystokracji 
i doprowadzeniem do budowy systemu 
monarchii parlamentarnej. Do czego 
d o p r o w a d z i  s w y m i  d z i a ł a n i a m i 
Włodzimierz  Lwie  Serce?  Strach 
pomyśleć, zwłaszcza przy bierności 
niektórych radnych.

Katarzyna Kieras

Wykresy: Miasto Myszków

Wr a z  z  roz wo j e m  t e c h n o l o g i i 
coraz częściej mamy do czynienia 
z kradzieżami danych osobowych. 
Skradziony numer PESEL jest często 
wykorzystywany do popełniania 
oszustw i innych nadużyć. 

N a j b a r d z i e j  p o w s z e c h n y m 
n a d u ż y c i e m  p r a w n y m  j e s t 
w y k o r z y s t a n i e  d a n y c h  w  c e l u 
wyłudzenia pieniędzy. Zdarza się, 
ż e  n a s z  n u m e r  m o ż e  w p a ś ć 
w niepowołane ręce poprzez ataki 
hakerskie. I nie chodzi tutaj tylko 
o ataki na nasze komputery lub inne 
indywidualne urządzenia służące do 
transmisji danych. 

Ofiarami stają się również instytucje 
p a ń s t w o w e  t a k i e  j a k  s z p i t a l e , 
urzędy,  w których nasze numery 
PESEL są przechowywane w celach 
administracyjnych.

Jak chronić się przed utratą numeru 
PESEL i innych danych?

1. Unikaj kserowania dowodu.

2. Nie zostawiaj dowodu osobom 
trzecim lub jako zastaw.

3. Sprawdzaj, czy strona 
internetowa, z której korzystasz, jest 
szyfrowana.

4. Unikaj korzystania z hotspotów 
i otwartych sieci wi-fi.

5. Sprawdzaj swój status 
w Krajowym Rejestrze Długów.

6. Uważaj czy nie wyrzucasz do 
śmieci dokumentów zawierających 
dane wrażliwe.

Od 17 listopada ustawodawca daje 
kolejne możliwości obywatelom, aby 
chronić ich dane. Każdy pełnoletni 

p o s i a d a c z  n u m e r u  P E S E L  m oże 
dokonać zastrzeżenia go w specjalnym 
rejestrze.  Takie zastrzeżenie ma 
nas chronić  przed ewentualnym 
z a c i ą g n i ę c i e m  z o b o w i ą z a ń  n p . 
kredytu przez nieuprawnione osoby. 

Od 1 czerwca 2023 r. instytucje 
finansowe , instytucje kredytowe 
o r a z  n o t a r i u s z e ,  b ę d ą  m i a ł y 
o b o w i ą z e k  s p r a w d z e n i a ,  c z y 
dany PESEL jest zastrzeżony przy 
zawieraniu np. umowy kredytowej. 
Do tego czasu można zastrzegać albo 
cofać zastrzeżenie numeru PESEL, 
a le  konsekwencje  prawne będą 
wyciągane dopiero wobec zdarzeń, 
które nastąpią od 1 czerwca 2024 r.

Zastrzeżenie numeru PESEL w żaden 
sposób nie zablokuje ci możliwości 
rejestracj i  do lekarza,  real izacj i 
recepty  czy  załatwienia  sprawy 
urzędowej.

Jak zastrzec PESEL:

Aby skorzystać ze zmian w prawie 
i  zastrzec swój numer PESEL, nie 
musisz  już  wychodzić  z  domu – 
możesz to zrobić za pośrednictwem 
portalu obywatel.gov.pl lub aplikacji 
mObywatel.  Dokładną instrukcję 
znajdziemy na stronie www.gov.pl 

Usługa jest bezpłatna i realizowana 
natychmiastowo.

Co musisz zrobić?

1. Kliknij przycisk Zastrzeż PESEL 
lub cofnij zastrzeżenie i zaloguj się. 
System przeniesie cię do mObywatel.
gov.pl.

2. Wybierz Zastrzeż PESEL lub Cofnij 
zastrzeżenie.

Jeśli chcesz cofnąć zastrzeżenie 
numeru PESEL, możesz to zrobić:

- bezterminowo lub 
- określić datę i  godzinę, kiedy 

system automatycznie zastrzeże 
ponownie twój numer PESEL. 

Dla obywateli ceniących tradycyjne 
formy kontaktu lub tych, którzy nie 
ufają technologii, pozostaje udanie 
się do urzędu gminy. Pracownicy 
mają obowiązek zastrzec numer 
PESEL każdemu, kto tylko tego sobie 
zażyczy. 

Co trzeba przygotować?

Jeśli jesteś:
-  obywatelem polskim – dowód 

osobisty (możesz okazać dowód 
w aplikacji mObywatel) lub paszport,

-  c u d z o z i e m c e m  –  d o k u m e n t 
p o d róż y  c u d zoz i e m c a  l u b  i n n y 
dokument potwierdzający tożsamość 
i obywatelstwo,

-  o b y w a t e l e m  U k r a i n y  l u b 
małżonkiem obywatela Ukrainy bez 
obywatelstwa ukraińskiego i:

- masz numer PESEL ze statusem 
UKR,

-  n i e  m a s z  ż a d n e g o  z  w y ż e j 
wymienionych dokumentów – inny 
dokument, na podstawie którego 
u s t a l o n o  t wo j ą  t oż s a m o ś ć  p r z y 
nadawaniu statusu UKR.

J e ś l i  n i e  c h c e s z  w y p e ł n i a ć 
w n i o s k u  s a m o d z i e l n i e ,  m oże s z 
poprosić urzędnika, aby wydrukował 
wypełniony wniosek z systemu. (kl)

Foto: gov.pl

Chroń swoje dane: zastrzeż PESEL
N u m e r  P E S E L  t o  n a s z e  d r u g i e  i m i ę  i  n a z w i s k o .  To w a r z y s z y  n a m 

w codziennym życiu i jest niezbędny choćby przy wizytach w urzędach, placówkach zdro-
wia, czy przy podpisywaniu najprostszych umów. Ten jedenastocyfrowy symbol nume-
ryczny pozwala na łatwą identyfikację osoby, która go posiada. Z kombinacji cyfr możemy 
również w łatwy sposób odczytać datę urodzenia oraz płeć posiadacza. PESEL to wystar-
czający zestaw informacji, który może być wykorzystany przez złodziei danych i cyber-
przestępców. Zatem ten zwykły numer zawiera ogrom podstawowych danych o osobie.
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Zawody zorganizowano w hali sportowej 
przy ZS nr 1 w Myszkowie. Walki odby-
wały się w kategoriach adept, młodzik, 
kadet, junior.
Myszkowski klub reprezentowali:
- adept kat. 32 kg - Robert Kimel – złoty 
medal i puchar
- adept kat. 40 kg - Alan Dzielawski - sre-
bro
- młodzik kat. 50 kg - Filip Lenartowicz 
- srebro
- młodzik kat. 90+ - Artem Poliakov - zło-
to
- kadet kat. 70 kg - Jakub Woliński – zło-
to i puchar
- kadet kat. 70 kg - Sergiusz Nowiński – 
złoto i puchar
- kadet kat. 75 kg - Szymon Moleta - zło-
to

- kadet kat. 75 kg - Maksymilian Nowak 
- srebro
- kadet kat. 80 kg - Jakub Kołaczyk - sre-
bro
- młodzieżowiec kat. 75 kg - Maksym 
Sheremeta – srebro.
Puchar dla najlepszego kadeta trafił do 
rąk Jakuba Wolińskiego, a najlepszym 
adeptem zawodów został Robert Kimel. 
Nagrodę dla najlepszego zawodnika go-
spodarzy otrzymał Sergiusz Nowiński.
Stowarzyszenie Yacht Club Zefir Drakkar 
Poraj ufundowało rejs żaglówkami dla 
zwycięskiej drużyny wokół Zalewu Poraj.
Podczas turnieju doszło do nietypowego 
starcia. Zaproszenie klubu przyjęli człon-
kowie Fundacji Wojownicy, którzy spró-
bowali swych sił, walcząc na wózkach 
inwalidzkich. - Tym razem odwiedzili 

nas Łukasz Kosiara z Agnieszka Kubik-
-Kosiara, a także Krzysztof Ślusarczyk 
i Tomek Wyszyn Wyszyński – informują 
organizatorzy.

W walce na pięści siedząc, zmierzyli się:
Mikołaj Myroshnychenko vs. Patryk Bugaj
Piotr Frontczak vs. Arkadiusz Pilch.

Patronat honorowy nad turniejem objęli 
Starosta Myszkowski i Burmistrz Miasta 
Myszkowa. Projekt zrealizowany był 
w ramach Programu Mikro Granty, któ-
rego Operatorem Krajowym jest Fun-
dacja Orły Sportu, a finansowany był 
ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej, których dysponentem jest Mi-
nisterstwo Sportu i Turystyki. (kk) Foto: 
LKS Myszków

P I E R W S Z Y  k r o k  b o k s e r s k i  p o d  o k i e m  M i s t r z a
42 zawodników z 13 klubów z całej Polski wzięło udział w turnieju organizowanym przez LKS Myszków im. Henryka Średni-

ckiego. Zmaganiom sportowców podczas „Pierwszego Kroku Bokserskiego” przyglądał się Krzysztof „Diablo” Włodarczyk.
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„23 listopada na pewno zostanie na 
długo w pamięci naszego zespołu… Był 
to bowiem dzień, w którym spełniliśmy 
nasze wspólne, największe marzenie – 
zagraliśmy w Filharmonii Częstochow-
skiej… A w dodatku z wybitnymi arty-
stami polskiej sceny muzycznej – Kasią 
Moś oraz Kubą Badachem… 

Ale zacznijmy od początku… 
Pomysłodawczynią całego projektu 

pt. „Na całych jeziorach - ty”, promują-
cego twórczość Agnieszki Osieckiej i Je-
remiego Przybory była Joanna Sularz – 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pińczy-
cach oraz Koordynator naszego zespołu.

Dyrektor wraz z Alicją Napiórkowską 
wspólnie napisały projekt i w kwietniu 
został on pozytywnie rozpatrzony przez 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego – czyli mówiąc wprost: otrzymał 
dofinansowanie w wysokości 135 000 zł. 

Od kwietnia bieżącego roku z pełnym 
zapałem i zaangażowaniem ćwiczyliśmy 
bardzo wymagający repertuar w aran-
żacji Roberta Niepostyna – wybitnego 
i cenionego muzyka oraz kompozytora.

Tak jak wspomnieliśmy wyżej – prócz 
naszej Orkiestry na scenie zagościli wy-
jątkowi artyści – Kasia Moś oraz Kuba 
Badach. Współpraca z takimi muzyka-
mi była dla nas czystą przyjemnością… 
Mamy ogromną nadzieję, że zaowocuje 
jeszcze nie raz w naszym zespole… 

Gościem specjalnym owego przed-
sięwzięcia była córka Agnieszki Osie-
ckiej – Agata Passent.

Scenarzystką oraz główną prowa-
dzącą całego widowiska była Joanna 
Sularz. Wraz z Agatą Passent w sposób 
niezwykle naturalny – wprowadziły nas 
w świat wybitnej kobiety – Agnieszki 
Osieckiej. 

Prócz fenomenalnych wokalistów na 
scenie pojawili się: Nikola Dudek oraz 
Maksymilian Bańdo – znakomici, młodzi 
tancerze. Urzekli nas oni swoimi umie-
jętnościami, ale i ogromną skromnoś-
cią…

W dalszym ciągu jesteśmy pod wra-
żeniem całego wydarzenia… Nie ma 
słów, które opiszą to, co czuliśmy, bę-
dąc na scenie i widząc ponad 800 ludzi, 
którzy składali nam owacje na stojąco… 
A emocje zaś, które w nas tętnią, na dłu-
go pozostaną w pamięci… 

Dziękujemy wszystkim, którzy przy-
czynili się do spełnienia naszego naj-
większego marzenia…” - relacjonuje 
Wiktoria Sularz Inspektor Orkiestry. 

Foto: Orkiestra

Podsumowanie widowiska „Na całych jeziorach – ty” w wykonaniu Gminnej 
Młodzieżowej Orkiestry Dętej z siedzibą w Pińczycach pod batutą Wojciecha Pompki 

R e d a k c j a  D E M O K R A T Y C Z N E J  m a  z a s z c z y t  p r z e d s t a w i ć  P a ń s t w u  w y j ą t k o w ą  –  b o 
z pierwszej ręki – relację z wielkiego muzycznego wydarzenia, które powstało dzięki zaangażowaniu mieszkańców powiatu myszkowskiego. 
Z dumą prezentujemy tych muzycznych bohaterów i ich relację z tego wielkiego dzieła współtworzonego ze znanymi postaciami świata kultury.
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III JURAJSKI Turniej Ju-Jitsu za nami

- Większość z nich to debiutanci, dla 
których start w zawodach to duży stres 
i emocje. Ale była też dobra zabawa. 
Dziękujemy za udział wszystkim klu-
bowiczom i gościom z klubów: Wataha 
Fight Club Kids, Klub Sztuk i Sportów 
Walki Shogun, Niepokorni Orzesze, Ryb-
nicki Klub Ju Jitsu Sportowego i Roan 
Fight Club Mysłowice. 

Podczas turnieju wybrano najlepszego 
zawodnika, którym został Ignacy Bożek 
z Watahy i najlepszą zawodniczkę, czyli 
Zosię Stachurę z Niepokornych.

 Podczas turnieju sprawdzano umiejęt-
ności w konkurencjach: fighting, fighting 
bez 1 fazy i ne-waza gi. Wyniki: 

- Maksymilian Kuzior – dwa złote medale
- Cezary Kuzior – dwa złote medale

- Karol Cupiał – złoty i srebrny medal
- Lena Liszka – srebrny medal
- Łucja Lada – brązowy medal
- Antonina Golis – brązowy medal
- Tymon Dorobisz – srebrny medal
- Alicja Pakuła – srebrny medal
- Julia Pędziwiatr – srebrny medal
- Emilia Dąbrowska – dwa brązowe me-
dale
- Jakub Szczepańczyk – zloty i srebrny 
medal
- Borys Szepańczyk – srebrny i brązowy 
medal
- Igor Gawęda – dwa brązowe medale
- Maciej Kościołek – dwa srebrne medale
- Ada Lada – złoty i brązowy medal
- Mateusz Matyja – dwa srebrne medale
- Monika Matyja – złoty medal
- Milan Piaścik – srebrny medal

- Wojciech Ziemak – brązowy medal
- Lena Szlużewicz – dwa brązowe medale
- Kalina Superson-Kosztyła – brązowy 
medal
- Lena Szlużlewicz – dwa brązowe me-
dale
- Bronisław Wróbel – dwa srebrne me-
dale
- Miłosz Zemła – dwa brązowe medale
- Aleksander Zemła – brązowy medal
- Kacper Ziental – brązowy medal
- Zuzanna Ziental – złoty medal
- Jakub Kulak w u18 – srebrny i brązowy 
medal
- Szymon Karaś u18 – dwa brązowe me-
dale. Gratulujemy. (kk) Foto: Musashi

Ostatni  weekend l istopada był  d la  Musashi  Żarki  Letnisko bardzo gorący. 
Klub był organizatorem III Jurajskiego Turnieju Ju-Jitsu. Swoje siły sprawdziło 
podczas zmagań aż 29 zawodników. Zawody dofinansował Powiat Myszkowski.

Osoby dorabiające do wcześniejszej 
emerytury, czy renty muszą pamiętać 
o tym, że dodatkowe zarobki mogą wpły-
nąć na wysokość pobieranego świadcze-
nia. Jeśli przychód przekroczy określone 
progi – 70 proc. i 130 proc. przeciętnego 
miesięcznego wynagrodzenia, to ZUS 
może zmniejszyć lub zawiesić wypłaca-
ne świadczenie. Dobra wiadomość dla 
świadczeniobiorców, od 1 grudnia limity 
dorabiania będą wyższe.

Limity zarobkowe zmieniają się co 3 
miesiące. Od grudnia 2023 r. do lutego 
2024 r. granicą bezpiecznego dorabiania 
jest kwota 5036,50 zł brutto. To o ponad 

132 zł miesięcznie więcej niż dotych-
czas. Zarobki do tej kwoty miesięcznie 
nie spowodują zmniejszenia wypłacanej 
przez ZUS emerytury lub renty. Nato-
miast, żeby Zakład nie wstrzymał wypła-
ty świadczenia, dodatkowy miesięczny 
przychód w grudniu, styczniu i lutym 
nie powinien być wyższy niż 9353,50 zł 
brutto.

-  Przychód wyższy niż 70 proc. 
(5036,50 zł brutto), ale niższy niż 130 
proc. (9353,50 zł brutto) przeciętnego 
miesięcznego wynagrodzenia spowo-
duje zmniejszenie świadczenia o kwo-
tę przekroczenia, jednak nie więcej niż 

o kwotę maksymalnego zmniejszenia 
– przypomina Beata Kopczyńska, regio-
nalna rzeczniczka prasowa ZUS w woje-
wództwie śląskim.

Kwota maksymalnego zmniejszenia 
wynosi 794,35 zł- dla emerytur i rent 
z tytułu całkowitej niezdolności do pra-
cy, 595,80 zł- dla rent z tytułu częścio-
wej niezdolności do pracy, oraz 675,24 
zł- dla rent rodzinnych, do których 
uprawniona jest jedna osoba.

Kto może dorabiać bez ograniczeń?

Limity zarobkowe nie obowiązują eme-

rytów, którzy ukończyli powszechny 
wiek emerytalny (60/65 lat). - Wyjątek 
od tej zasady stanowią jedynie senio-
rzy, którym ZUS podwyższył wyliczoną 
emeryturę do kwoty świadczenia mini-
malnego (od marca 1588,44 zł brutto). 
Wówczas, jeżeli przychód z tytułu pracy 
przekroczy wysokość kwoty podwyższe-
nia do minimalnej emerytury, to świad-
czenie za dany okres będzie wypłacana 
w niższej kwocie, tj. bez dopłaty do mi-
nimum – dodaje rzeczniczka.

Zarobkować bez ograniczeń mogą rów-
nież niektórzy renciści. Chodzi o osoby, 
które pobierają renty dla inwalidów 

wojennych, inwalidów wojskowych, 
których niezdolność do pracy związana 
jest ze służbą wojskową. Ten przywilej 
dotyczy również rent rodzinnych przy-
sługujących po uprawnionych do tych 
świadczeń.

Limitami przychodów nie muszą przej-
mować się także osoby pobierające ren-
tę rodzinną, która jest kwotowo korzyst-
niejsza od ustalonej emerytury z tytułu 
ukończenia powszechnego wieku eme-
rytalnego.

Źródło: ZUS

ZUS informuje: od grudnia nowe, wyższe limity dorabiania
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Sezon na zanieczyszczenia powietrza 
w pełni. O ich negatywnym wpływie na 
zdrowie wie każdy. Astma, obturacyjne 
choroby płuc, niewydolność oddecho-
wa, nowotwory płuc, niewydolność 
krążeniowa - to tylko kilka poważnych 
skutków zdrowotnych oddychania po-
wietrzem złej jakości. Ale czy zdajemy 
sobie sprawę, że smog ma również ne-
gatywny wpływ na naszą skórę?

Skóra jest „barierą” odpowiedzialną 
za ochroną naszego organizmu przed 
czynnikami zewnętrznymi. Niestety, za-
nieczyszczenia powietrza oddziaływają 
na nią w dużym stopniu. Długotrwała 
ekspozycja na zanieczyszczone powie-
trze powoduje, że naturalne zdolności 
ochronne zostają zachwiane, a skóra 
staje się delikatna i wrażliwa na czynniki 
zewnętrzne. Zanieczyszczenia powietrza 
obniżają elastyczność, obniżają zdol-
ność do samoregulacji, naruszają barierę 
hipolipidową, powodują degradację ko-
lagenu, elastyny i kwasu hialuronowe-
go, a naruszenie mikroflory skutkować 
może rozwojem patogennych szczepów 
bakterii. Z estetycznego punktu widze-
nia, jednymi z pierwszych sygnałów 
negatywnego wpływu smogu na skórę 
są odwodnienie i ziemisty odcień. Skóra 
traci swoją elastyczność, pojawiają się 
cienie i kurze łapki wokół oczu. Zanie-
czyszczenia wnikając przez gruczoły ło-
jowe i mieszki włosowe stają się jednym 
z głównych czynników powodujących 
przyspieszone starzenie się skóry. 

Jedną z reakcji naszej skóry na zanie-
czyszczenia powietrza jest tzw. stres 

oksydacyjny. Najprościej tłumacząc, to 
sytuacja, w której w naszym organizmie 
znajduje się więcej wolnych rodników 
niż antyoksydantów. Zaburzenie równo-
wagi oksydacyjnej następuje na skutek 
wdychania powietrza zanieczyszczo-
nego pyłami PM2,5, PM10, ozonem, 
NO2 oraz SO2. Przyspiesza to nie tylko 
proces starzenia się skóry, ale również 
zwiększa ryzyko wystąpienia procesów 
miażdżycowych, które w konsekwencji 
prowadzą do zaburzeń rytmu serca lub 
zawałów. Kolejnym czynnikiem wy-
wołującym silny stres oksydacyjny są 
wielopierścieniowe węglowodory aro-
matyczne WWA, w tym bezno(a)piren. 
WWA przenikając przez skórę, zaburzają 
pracę melanocytów, co prowadzi do po-
wstawania przebarwień, a w połączeniu 
z promieniowaniem UVA mogą mieć 
działanie rakotwórcze.

Czy możemy chronić skórę przed 
skutkami zanieczyszczeń powietrza? 
Oczywiście, że tak. Dobrą decyzją bę-
dzie dobranie odpowiedniej pielęgna-
cji. Pielęgnacja Anti-Pollution to trend, 
który zapoczątkowany został w krajach 
azjatyckich, ale szybko dotarł również 
do Europy. Warto do swojej antysmogo-
wej pielęgnacji włączyć kosmetyki za-
wierające antyoksydany m.in.: witaminę 
C, witaminę E i resweratrol. W praktyce 
kosmetyki te tworzą na skórze barierę 
ochronną i zabezpieczają przed szkod-
liwym oddziaływaniem smogu. 

Niewielu z nas zdaje sobie sprawę, 
że ważnym czynnikiem w pielęgnacji 
jest odpowiednia dieta. Przed smogiem 

chronią nas witaminy B, D, E i C, , kwasy 
omega-3, selen i flawonoidy, dlatego 
w „antysmogowym” menu powinny 
znaleźć się przede wszystkim produk-
ty bogate w te związki. Warto do diety 
włączyć zatem owoce takie jak aronia, 
maliny, borówki amerykańskie, wiśnie, 
śliwki, jeżyny, granaty oraz warzywa 
np. brokuły, czerwoną cebulę, marchew, 
dynię, kalafior, awokado, szpinak, pa-
prykę, brukselkę, natkę pietruszki oraz 
kalarepę. 

Pamiętajmy, że skórę przed zanie-
czyszczeniami powietrza warto chronić 
cały rok, nie tylko w okresie jesienno-zi-
mowym. Warto wykorzystywać wszyst-
kie sposoby walki ze smogiem dzięki 
czemu będziemy mogli cieszyć się lep-
szym zdrowiem i samopoczuciem.

Tekst powstał w celach informacyjno-
-edukacyjnych, w ramach realizacji Pro-
jektu LIFE „Śląskie. Przywracamy błę-
kit”. Kompleksowa realizacja Programu 
ochrony powietrza dla województwa 
śląskiego. 

Autor: Dominika Bukalak-Gaik 

Ekodoradca Subregionalny

C h r o ń  s k ó r ę  p r z e d  s m o g i e m

„ K O B I E T A ,
K T Ó R Ą  J E S T E M ”

Britney Spears

Pierwsza, wyczekiwana na całym świecie szczera 
autobiografia Britney Spears.

Już 25 października w księgarniach ukazała 
się najbardziej wyczekiwana na świecie 
autobiografia ikony muzyki pop. "Kobieta, 
którą jestem" to odważna i zdumiewająco 
poruszająca opowieść o wolności, sławie, 
macierzyństwie, przetrwaniu, wierze i nadziei. 
Britney Spears po raz pierwszy opowiada 
własną historię na swoich zasadach.

***

W czerwcu 2021 r. cały świat słuchał, jak 
Br i tney Spears  przemawiała  w sądzie. 
Wpływ podzielenia się swoim głosem był 
niezaprzeczalny i zmienił bieg jej życia oraz 
losów niezliczonych innych osób. Kobieta, którą 
jestem po raz pierwszy ujawnia niesamowitą 
historię Britney Spears – i siłę tkwiącą w sercu 
jednej z największych artystek w dziejach 
muzyki pop.

***

Napisana z niezwykłą szczerością i humorem, 
przełomowa książka Spears rzuca światło na 
nieprzemijającą siłę muzyki i miłości oraz na to, 
jak ważne jest móc wreszcie opowiedzieć swoją 
historię, na własnych warunkach

***

Britney Spears -  zdobywczyni  nagrody 
Grammy, ikona muzyki pop. Britney Spears 
jest jedną z najbardziej utytułowanych 
i cenionych artystek w historii muzyki, z ponad 
100 milionami sprzedanych płyt na całym 
świecie. W 2021 roku znalazła się na liście 100 
najbardziej wpływowych osób magazynu Time. 
Album „Blackout” został dodany do biblioteki 
i archiwów Rock & Roll Hall of Fame w 2012 
roku. Piosenkarka mieszka w Los Angeles 
w Kalifornii.

„ P O D C A S T E X
P O L S K I E  M I L E N I U M

C o  z a p a m i ę t a l i ś m y  z  l a t  1 9 9 9 - 2 0 0 5 ” 

Bartek Przybyszewski, Mateusz Witkowski

B ł y s k o t l i w a ,  z a b a w n a
i  s e n t y m e n t a l n a  p o d r ó ż  d o  c z a s ó w ,

k t ó r e  z m i e n i ł y  n a s  b e z p o w r o t n i e

Polskie milenium płynie w naszej krwi: Big Brother, 
rozmowy na Gadu-Gadu, piosenki Ich Troje oraz 
całe kolorowe archiwum popkultury przełomu lat 
90. i 00. już na zawsze pozostaną częścią naszej 
osobistej historii. Z całym swoim drapieżnym 
konsumpcjonizmem oraz ujmującym kiczem show-
biznesu lata zerowe były szczególnie formujące dla 
pokolenia dzisiejszych 30- i 40-latków.

Duet PODCASTEX zabiera nas w błyskotliwą, 
zabawną i sentymentalną podróż do czasów, które 
zmieniły nas bezpowrotnie. Autorzy książki „POLSKIE 
MILENIUM” z poczuciem humoru i publicystycznym 
pazurem przyglądają się kulturze, technologii, 
modzie i politycznym wydarzeniom z początku 
wieku, biorąc pod lupę zjawiska, które dwadzieścia 
lat  temu były częścią naszej  codzienności . 
Przybyszewski i Witkowski nie bez przyczyny na ruszt 
wzięli rok 1999 i kilka pierwszych lat nowego wieku. 

Ten przedział to kluczowy moment w historii Polski, 
który dał początek wielu postaciom, symbolom 
i motywom, które w dużej mierze określają 
współczesnych dorosłych. Książka popularnych 
podcasterów to zatem próba zrozumienia czasu, 
który nas ukształtował.

Dziennikarze Bartek Przybyszewski i Mateusz 
Witkowski mają stałe i zaangażowane grono 
wielbicieli swojego podcastu, który na platformie 
streamingowej Spotify może pochwalić się grupą 
ponad 100 tysięcy subskrybentów oraz ponad 
miliona odsłuchań. PODCASTEX został doceniony 
przez krytyków za jakość i oryginalność, zdobywając 
nagrody w plebistycie Influencers Live Awards 2022 
oraz wyróżnienie Empik Go podczas gali Podcast 
Roku. Wiele wskazuje na to, że książka powieli ten 
sukces i przypadnie czytelnikom do gustu.
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Burmistrz wraz z radnymi podzię-
kowali w ten sposób sportowcom za 
osiągnięte przez nich wyniki. i promo-
wanie gminy na arenie krajowej. 

- Oliwier Szot wywalczył w paździer-
niku w Pułtusku, podczas Mistrzostw 
Polski w boksie, złoty medal w kate-

gorii U23. Jakub Musialik to natomiast 
złoty medalista Mistrzostw Polski 
w kolarstwie w jeździe drużynowej na 
czas w kategorii U23 oraz brązowy me-
dalista tej imprezy w jeździe na czas 
dwójkami. Mistrzostwa odbyły się na 
przełomie września i października 

w Godzieszach Wielkich – informuje 
koziegłowski magistrat. 

Samorządowcy wręczyli mistrzom li-
sty gratulacyjne i symboliczne czeki na 
kwotę 2 000 zł podczas 55 sesji Rady 
Gminy i Miasta Koziegłowy. (kk) Foto: 
UGiM Koziegłowy

Sesja Rady Gminy i  Miasta Koziegłowy to oprócz podejmowanych ważnych dla 
samorządu uchwał także dobry moment do uhonorowania wyróżniających się 
mieszkańców. Oliwier Szot i Jakub Musialik zostali nagrodzeni symbolicznymi czekami.

Koziegłowy doceniają
 młodych sportowców

Konkurs jest wieloetapowy. Wizy-
tatorzy odwiedzają wcześniej pod-
mioty i weryfikują ich działalność. 
Multiservice prezentowała się we 
wrześniu. Zarząd musiał przedsta-
wić pomysły na rozwój działalności 
i uchylić rąbka tajemnicy sukcesu 
przedsiębiorstwa. 

Wtedy też spółdzielnia podda-
na została ocenie merytorycznej. 
Przed nimi pozostała ocena kondy-
cji ekonomicznej. Wynik przeszedł 
najśmielsze oczekiwania. Spół-
dzielnia Socjalna Multiservice zwy-
ciężyła, otrzymując tytuł Przedsię-
biorstwa Społecznego Roku 2023.

- Gruntowna praca, poświęcenie 

oraz nieustające zaangażowanie 
naszych laureatów uczyniły tę noc 
niezapomnianą. Fundacje, Spół-
dzielnie Socjalne, Przedsiębior-
stwa Społeczne i Stowarzyszenia, 
każde z  Was wnosi  wy jątkowy 
wkład w kształtowanie lepszego 
jutra. Jesteśmy zainspirowani Wa-
szym oddaniem i poświęceniem. 

Gratulacje dla zwycięzców, a tak-
że dla wszystkich, którzy są częś-
cią tej niezwykłej społeczności! 
Dzięki ogromnemu zaangażowaniu 
MULTISERVICE realizuje misję re-
integracji zawodowej i społecznej 
osób zagrożonych wykluczeniem. 
Od ochrony osób i mienia po klub 
fitness MEDI-GYM, ich działania 

są jednym wielkim sukcesem spo-
łecznym! – podnoszą organizatorzy 
konkursu.

- Jesteśmy wzruszeni i serdecznie 
dziękujemy za docenienie naszej 
pracy oraz działań na rzecz reinte-
gracji zawodowej i społecznej osób 
zagrożonych wykluczeniem. 

Uzyskany tytuł daje nam jeszcze 
więcej motywacji i  siły do dal-
szych działań i rozwoju. Gratuluje-
my również pozostałym finalistom 
oraz życzymy dalszych sukcesów – 
mówi Adam Zamora, prezes zarzą-
du spółdzielni. Gratulujemy! (kk) 
Foto: organizatorzy

Spółdzielnia Socjalna „Multiservice”
 z nagrodą Kuronia

Ty tuł  Przedsiębiorstwa Społecznego Roku 2023 w konkursie  ES im.  Jacka 
Kuronia otrzymała spółdzielnia działająca na terenie powiatu myszkowskiego.
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Prezent od klubu dla niebiesko-białych kibiców
Koniec roku to dobry czas na prezenty. Zupełnie niespodziewany, choć oczekiwany gest wy-
konał ku swym kibicom MKS Myszków. Klub zmienił logo zgodnie z oczekiwaniami fanów, 
przy okazji dostosowując je do barw i upraszczając znak graficzny. A to dopiero początek. 

„Mamy nowy herb!!! Zakończyliśmy 
zmagania sportowe w 2023 roku, więc 
przyszedł czas na podsumowania i po-
rządkowanie kilku spraw. W pierwszym 
rzędzie postanowiliśmy zrobić porzą-
dek z naszym logosem, który, w tej już 
historycznej formie, nie był do koń-
ca akceptowany przez wielu z Was. 
Kością niezgody była przede wszyst-
kim nazwa klubu. W zdecydowanej 
większości wychowani jesteśmy na 
nazewnictwie „Papiernik”, „Krisbut” 
i „KS”, a tylko ta ostatnia nie jest na-
zwą odsponsorską i z nią utożsamia 
się najwięcej myszkowskich kibiców.

Wracamy zatem do starej nazwy 
KS Myszków. Póki co tylko na herbie, 
bo oficjalna nazwa drużyna pozo-
stanie MKS, przynajmniej na razie...

Druga istotna zmiana to odwróce-
nie kolorystyki herbu. Poprzednie 
godło było – nie wiedzieć czemu – 
biało-niebieskie. Zamieniamy zatem 
kolory zgodnie z naszymi barwami, 
jesteśmy wszak Niebiesko-Biali!

O projekt nowego herbu poprosili-
śmy grafika komputerowego, Piotra 
Naporę: „zamysł był taki, aby zosta-
wić kształt i pobawić się układem 

wewnątrz. Nie chcieliśmy dużo zmie-
niać, bo jednak stary herb jest mocno 
kojarzony z klubem. Użyta czcionka 
jest bardziej czytelna i lepiej rzuca się 
w oczy. Ujęliśmy też po jednej krop-
ce okalającej datę założenia klubu, 
dzięki temu poprawiła się czytelność 
herbu. Obwódkę mamy w kolorze logo 
z bardzo cienką białą linią. Na jasnym 
tle ta biel będzie raczej ginąć, a na 
ciemnym podkreślać kształt herbu. 
Obrys jest raczej uniwersalny i do-
brze będzie wyglądał na każdym tle”.

Wszystkie podmioty medialne, 
kluby sportowe, związki piłkarskie 

POMÓŻMY MRÓWIE

„Muszę przejść operację. Chciałbym 
znowu żyć bez bólu i odzyskać utra-
cony spokój. Chciałbym w końcu prze-
stać się bać, że moja ręka będzie coraz 
słabsza. W końcu pojawiła się perspek-
tywa pomocy, ale na przeszkodzie sto-
ją tylko pieniądze. 

Jestem z wykształcenia muzykiem 
oraz nauczycielem muzyki. Gram na 
gitarze oraz na pianinie. W przeszłości 
koncerty były moim życiem i źródłem 
utrzymania. Niestety wypadek odebrał 
mi to, co kocham!

To było niemal 20 lat temu. Jedna 
chwila sprawiła, że całe moje dotych-
czasowe życie diametralnie się zmieni-
ło. W wyniku tamtego zdarzenia utraci-
łem opuszki palców z ubytkiem kości 
paliczków dalszych.

Obecny stan lewej ręki nie pozwala 
chwytać żadnych rzeczy lewą ręką, 
ponieważ powoduje to ból palców. 
Dochodzi do sytuacji, gdy wykonywa-
nie prostych, codziennych czynności 
wywołuje ogromny ból!

Przez lata szukałem wielu metod le-
czenia. Teraz pojawiła się przede mną 
szansa w postaci operacji, która pole-
gać ma na rekonstrukcji przeszczepu 
kości na paliczki dalsze palców trze-
ciego i czwartego lewej ręki.

Pragnę chwytać się każdej nadziei, 
która pozwoli mi wrócić do grania kon-
certów. Ale co równie ważne, pragnę, 
aby moja ręka była w pełni sprawna. 
Boję się, że z czasem towarzyszący mi 
ból może stawać się coraz większy!

Proszę o pomoc. Koszty operacji 
oraz późniejszej rehabilitacji to kolej-
ny stres, który zadomowił się w moim 
życiu. Wierzę, że razem z Waszym 
wsparciem zdołam przejść przez ten 
ciężki czas w moim życiu. Dziękuję 
każdej osobie, która wpłaci chociażby 
najmniejszą kwotę. Liczy się naprawdę 
każdy gest dobrego serca!” – wskazuje 
w opisie zbiórki Robert. 

P o t r z e b n e  j e s t  j u ż 
m n i e j  n i ż  1 2  t y s i ę c y  z ł .  
Kto pomoże?

Drodzy Kibice, Czytelnicy, myszkowianie. Pamię-
tacie gościa, który czasem prowadził doping na-
szego KS-u? A gdy nie było meczu, uprzyjemniał 
nam przemieszczanie się z jednej części Myszkowa na dru-
gą, grając na gitarze w przejściu podziemnym. Teraz Mrówa, 
czyli Robert Machura potrzebuje naszej pomocy. W serwisie 
„siepomaga.pl” Robert uruchomił zbiórkę na swoje leczenie. 

Inwazja na Śląski była dla naszego miasta i klubu bardzo ważnym wydarzeniem. 
Wracamy do niego - prezentując komentarz Szymona Michałka - ojca najprężniejszego 
Sektora Rodzinnego w całej Polsce. Co powiedział o myszkowskiej inicjatywie? 

MYSZKOWSKA INWAZJA NA ŚLĄSKI

- W kwestii współpracy z przedsta-
wicielami kibiców i klubu z Myszko-
wa mogę się wypowiadać tylko po-
zytywnie. Gdy zostałem przez Was 
poproszony o relację z tych przygo-
towań, musiałem się mocno zasta-
nawiać, kiedy doszło do pierwszej 
rozmowy na temat wspólnej oprawy 
meczowej Ruchu i KS Myszków. 

Powodem, dla którego nie mogłem 
sobie dokładnie przypomnieć czy 
było to miesiąc przed meczem, czy 
na przykład dwa tygodnie, był fakt, że 
współpraca ta przebiegała bezprob-
lemowo, a mój udział ograniczał się 
tylko do przekazania stronie mysz-
kowskiej rozmiarów Sektora Rodzin-
nego oraz załatwienia pozwolenia 
na zaprezentowanie tak wielkiego 
transparentu, który miał około 600 
metrów kwadratowych. Reszta było 
już po stronie klubu z Myszkowa – 
mówi Szymon.

- Jak z perspektywy kibica-ultrasa 
Ruchu Chorzów oceniasz pomysł 
myszkowskiego fan clubu?

- Jestem kibicem, który zaczął na 
mecze Ruchu chodzić w 1995 roku, 

a wtedy już kibice toruńskiej Elany 
czy ówczesnego Krisbutu Myszków 
byli bardzo widoczni na stadionie 
Ruchu przy Cichej 6. Stąd mój senty-
ment do Was. Wiedziałem, że to musi 
się udać. I udało się.

-  Czy takie akcje są potrzebne 
i dlaczego?

- Z perspektywy osoby, która 
w 2015 roku założyła i od tamtego 
momentu prowadzi Sektor Rodzinny, 
tego inicjatywy są solą tego sektora. 
To właśnie dla dzieci i rodzin ten sek-
tor powstał. 

Gdy dowiedziałem się, że samych 
tylko dzieci przyjechało z Myszkowa 
około 250, a w sumie wg różnych 
szacunków od 500 do 600 osób, 
uzmysłowiłem sobie, że to aż 2% ca-
łej populacji Myszkowa. Zdaję sobie 
sprawę, że logistycznie było to bar-
dzo duże przedsięwzięcie. Zrobiło to 
wszystko na mnie ogromne wrażenie. 

Tego dnia wolontariusze Stowarzy-
szenia Cicha 6, które odpowiada za 
Sektor Rodzinny, zorganizowali opra-
wę w postaci białych i niebieskich 
chorągiewek, które stworzyły obraz 

ogromnej eRki, czyli herbu Ruchu. 
Dokładając do tego oprawę z Mysz-
kowa, nasz sektor był tego dnia bar-
dzo widoczny nie tylko na stadionie, 
ale i w domach kilkuset tysięcy ludzi 
z całej Polski. Pokazaliśmy się z naj-
lepszej możliwej strony. 

Dobra, rodzinna atmosfera w Kotle 
Czarownic oraz przypomnienie lu-
dziom o mieście Myszków, leżącym 
u bram Jury Krakowsko-Częstochow-
skiej, ale od lat wspierającym Ruch. 
Czego chcieć więcej?! 

Chciałbym z tego miejsca podzię-
kować wszystkim zaangażowanym, 
a w tym gronie muszę wymienić 
Rafała Jurasińskiego, Daniela Zwo-
lińskiego (na co dzień mieszkaniec 
Niemiec), oraz Prezesa klubu Tadeu-
sza Bartnika, który występował przez 
chwilę nawet kiedyś w Ruchu w sezo-
nie 2005/06. Podziękowania również 
dla ekipy telewizji klubowej. 

Wpadajcie do Chorzowa w równie 
licznej grupie częściej, bo jesteście 
mile widziani!

- Dziękujemy i do zobaczenia! (kk) 
Foto: D. Modrzyk niebiescy.pl

itp. prosimy od dziś o używanie no-
wego emblematu naszego klubu. 
Prosimy o kontakt jeśli potrzebny 
będzie plik jpg, png, tif, pdf lub inny.

A Wy jak oceniacie nasz herb 
po lekkim liftingu? Podoba się?”

Znak został – na klubowej stronie 
facebookowej oceniony pozytywnie 
i to przez najbardziej wymagają-
ce jury – kibiców klubu. Gratuluje-
my i czekamy na kolejne kroki. (kk)
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